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Aan
Fractie van Waardhuizen en fractie GewoonDordt
p/a raadsgriffie@dordrecht.nl

Datum 12 september 2023
Ons kenmerk 2023-0132639
Betreft Beantwoorden artikel 40-vragen rondom verplaatsingen (zoals bijvoorbeeld 

Goed Af en Stadslandbouwkas)

Geachte fractieleden,

Bij ongedateerde brief, bij ons ingekomen op 19 juli 2023, heeft u op grond van
artikel 40 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad namens Fractie van
Waardhuizen en fractie GewoonDordt vragen rondom verplaatsingen (zoals 
bijvoorbeeld Goed Af en Stadslandbouwkas).
Wij beantwoorden uw vragen als volgt.

Vraag 1. In 2019 is een motie aangenomen in de gemeenteraad om te komen 
tot een beleidskader rondom gedwongen verhuizingen. Wat is de reden
dat tot op dit moment het college hier nog geen invulling aan heeft 
gegeven? Welke richtlijnen hanteert het college nu als er sprake is van 
verplaatsingen? Welke richtlijnen en wanneer zijn deze vastgesteld?

Antwoord Er is geen specifiek beleid wat betreft verplaatsingen van 
maatschappelijke functies. Het college werkt in dit soort situaties met 
maatwerk om tot een mogelijke oplossing te komen. Maatwerk wordt 
niet formeel vastgelegd, omdat dit bij elke situatie anders is. Er wordt 
gekeken wat het maatschappelijke belang is van een functie die 
verplaatst moet worden, in welke mate die aansluit bij de ambities of 
beleidsdoelstellingen van de gemeente en of daar een publieke 
verantwoordelijkheid bij hoort. Ook wordt gekeken naar wat de rol is 
van de gemeente: is de gemeente eigenaar van het pand of de locatie 
of is deze eigenaar van derden? Maakt het onderdeel uit van een 
grotere gebiedsontwikkeling of van een project van beperkte schaal? 
Maar ook: wat is de toekomstvisie van de organisatie, zien zij een groei 
of juist afname van gebruikers, hoe willen zij zich in de toekomst 
ontwikkelen en wat is daarvoor nodig? 
Uitgangspunt is in de meeste gevallen dat de gebruiker zelf 
verantwoordelijk is voor de eigen huisvesting. Zij moeten aangeven 
waar een nieuwe locatie aan moet voldoen zodat het bruikbaar en 
haalbaar is. Op basis daarvan kan worden meegedacht over een 
oplossing. Vanuit de gemeente wordt er vaak veel tijd en energie in 
gestoken om een nieuwe plek te vinden. In veel gevallen lukt dat ook. 
Denk hierbij bijvoorbeeld aan tennisvereniging Thialf DLTC, stichting 
DOOR en volkstuinvereniging De Vrije Tuinder.
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Vraag 2. Kan het college aangeven wanneer zij het beleidskader aan de raad 
gaat voorleggen? In de aangenomen motie is vastgelegd dat dit 
beleidskader uiterlijk in het voorjaar van 2020 ter goedkeuring aan de 
raad zou worden voorgelegd?

Antwoord Dit beleidskader zal niet worden voorgelegd aan de raad, omdat er 
twee redenen zijn waarom dat tot nu toe niet is gedaan.
Ten eerste is iedere situatie anders. Dat betekent dat een eventueel 
beleidskader weinig houvast zal bieden, waardoor de meerwaarde 
beperkt is.  De tweede reden is dat er in het kader van de 
Omgevingswet geen op zichzelf staand beleid meer wordt opgesteld. 
Dat moet in samenhang gebeuren. In de omgevingsvisie 2.0 zal 
aandacht naar dit onderwerp uitgaan.

Vraag 3. Welke financiële middelen of welk budget is beschikbaar om 
verplaatsingen te realiseren?

Antwoord Of er budget beschikbaar is, is afhankelijk van de situatie. Soms zijn er 
vanuit een project mogelijkheden, denk bijvoorbeeld aan de 
verplaatsing van de scouting binnen het project Vleiwijde. Het is ook 
niet altijd nodig om vanuit de gemeente budget beschikbaar te stellen. 
Als er een oude locatie verkocht wordt ontstaat voor de betrokken 
partij budget voor een nieuwe. Als het echt niet mogelijk is om te 
verplaatsen zonder een financiële bijdrage te doen, er wel een publiek 
belang is en de beleidskader die ruimte geven dan kan hiervoor budget
worden gezocht. Denk bijvoorbeeld aan de verplaatsing van stichting 
De Vrije Tuinder.

Vraag 4. Hoe ziet het participatietraject met betrokken partijen die moeten 
verhuizen op dit moment eruit?

Antwoord In een vroeg stadium gaan we samen met de betrokken partijen op 
zoek naar een passende oplossing. We helpen onder andere met een 
locatiezoektocht. Zie ook het antwoord op vraag 1. Zo hebben in de 
afgelopen tijd meerdere verenigingen of stichtingen toch een nieuwe 
plek kunnen vinden. Denk hierbij bijvoorbeeld aan tennisvereniging 
Thialf DLTC, stichting DOOR en volkstuinvereniging De Vrije Tuinder.

Vraag 5. Hoe worden bij aanvang van een (gebieds)ontwikkeling de afspraken 
met betrokken partijen over de gewenste oplossing vastgelegd?

Antwoord Vanaf de aanvang van een ontwikkeling is de gemeente zo duidelijk 
mogelijk over de planning en de kaders en wordt er samen met de 
betrokken partijen gezocht naar een passende oplossing. Tussentijds is 
er met de betrokken partijen een terugkoppeling, om zo de stand van 
zaken up-to-date te houden, en te zorgen dat de partijen niet voor 
verrassingen komen te staan.

Vraag 6. Hoe is de gemeenteraad betrokken bij de keuzes die worden gemaakt 
in mogelijkheden of onmogelijkheden van verplaatsingen dan wel 
gewenste oplossingen hierbij?

Antwoord Dit doet het college bij relevante verplaatsingen door middel van een 
raadsinformatiebrief. In enkele speciale gevallen, of als er toch extra 
geld nodig is worden er keuzemogelijkheden voorgelegd aan de raad 
via een raadsvoorstel. 
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Vraag 7. Wat vindt het college ervan dat regelmatig geen (passende) 
oplossingen worden gevonden? Hoe denkt het college dat dit overkomt 
in de stad? En hoe denkt het college over onze stelling dat het niet 
vinden van een (passende) oplossing leidt tot verschraling van het 
aanbod van maatschappelijke activiteiten voor onze inwoners?

Antwoord Het college betreurt het feit dat er niet altijd een passende oplossing 
gevonden kan worden, maar wil benadrukken dat er ook vaak wel een 
passende oplossing gevonden kan worden met betrokken partijen. Door
hierover transparant te communiceren hopen wij bij te dragen aan een 
evenwichtig beeld en begrip.
Het niet altijd vinden van een passende oplossing en daarmee 
verdwijnen van sommige voorzieningen, geeft soms ook ruimte aan 
andere voorzieningen. Ook kan er op verschillende manieren worden 
gecompenseerd. Dit is niet altijd een andere ruimte met dezelfde 
invulling, maar kan ook met andere functies, die ook een 
maatschappelijke functie hebben, worden gecombineerd.

Vraag 8. Hoe verhouden volgens het college de leefbaarheid en de ruimte die er 
is voor activiteiten zich tot de ruimte die nodig is voor de bouwambitie 
in Dordrecht? Hoe kan er het beste omgegaan worden met de spanning
die hier, in ieder geval volgens ons, tussen zit?

Antwoord De bouwambitie geeft naar ons inziens meer kansen om de 
leefbaarheid te vergroten. Naast het bouwen van woningen kan er met 
meer differentiatie worden gebouwd, waardoor voorzieningen, ook 
maatschappelijke, goed kunnen worden gerealiseerd bij 
herstructurering of nieuwbouw. Ook zorgt dit voor meer draagkracht 
voor de voorzieningen. Dit beginsel is verder geborgd in de 
omgevingsvisie. Het college neemt de noodzaak van voorzieningen 
voor het goed functioneren van de stad zeer serieus en dit is ook 
duidelijk geworden in de omgevingsvisie.

Vraag 9. Welke opties m.b.t. verplaatsing voor wat betreft Goed Af zijn 
onderzocht? Graag ook nadere duiding waarom deze opties zijn 
onderzocht

Antwoord Er is in gezamenlijkheid met de vereniging gekeken naar diverse 
geschikte locaties. De locatie aan de Provincialeweg leek het meest 
kansrijk vanwege de ligging en bereikbaarheid. Die is vervolgens nader 
onderzocht op basis van een programma van eisen opgesteld door de 
vereniging. Op basis hiervan is een schetsontwerp opgesteld om de 
inpasbaarheid te onderzoeken. Hiervan is de conclusie dat het 
ruimtelijk inpasbaar zou zijn, echter financieel niet haalbaar voor de 
vereniging. 
Andere locaties die aan de orde geweest zijn;
1. Zuidendijk z.nr. naast sportpark Schenkeldijk
Onderzocht vanwege de ligging aan de rand van de stad, echter is deze
locatie afgevallen vanwege de gebiedsontwikkeling Dordwijkzone.
2. De Bekramming 13, ten noorden van restaurant Merwelanden
Onderzocht vanwege de ligging en aanwezige recreatieve functies. 
Echter bleek de toevoeging van een nudistencamping juist moeilijk 
verenigbaar met de bestaande functies.
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3. Wieldrechtse Zeedijk, Louisa- en Cannemanspolder [spelling?]
Zie 2.
4. Oude Veerweg z.nr., de Elzen
Ook onderzocht vanwege de ligging in het buitengebied. Valt af 
doordat het onderdeel is van natuurgebied De Elzen en in beheer bij 
Staatsbosbeheer, welke niet wenst mee te werken aan de realisatie van
een camping.
5. Moldiepweg 7 (Merwedeheuvel)
Is een voormalige stortplaats. Valt af vanwege het reliëf en 
beperkingen die gesteld zijn aan de beschermlaag.

Vraag 10. Welke locaties zouden mogelijk kansrijker zijn geweest om er 
gezamenlijk uit te komen?

Antwoord Of een locatie kansrijk is hangt af van verschillende factoren. 
Beschikbaarheid, en/of bereidheid van een grondeigenaar om mee te 
willen werken aan het vestigen van een nudistencamping. Daarnaast 
stelt de vereniging ook specifieke randvoorwaarden aan een nieuwe 
locatie.
De meest kansrijke locatie aan de Provincialeweg voldeed aan veel 
uitgangspunten. Uiteindelijk bleken de kosten voor de vereniging te 
hoog. 
Los van de ruimtelijke en financiële haalbaarheid zou er bij een 
haalbare businesscase conform het gelijkheidsbeginsel en het Didam-
arrest, het voornemen tot verhuur gepubliceerd moeten worden. Hierop
kunnen vervolgens andere gegadigden bezwaar maken. De kans is 
vervolgens aanwezig dat de gemeente verplicht wordt om een locatie 
alsnog aan een andere partij te gunnen

Vraag 11. Wat zijn de beweegredenen om het op te geven er nog uit te willen 
komen?

Antwoord De bereidheid om een passende oplossing voor de vereniging te vinden
is er altijd geweest. De eerste gesprekken over de verplaatsing dateren
uit 1996. Naar aanleiding van de motie uit 2018 is uitgebreid en 
intensief gezocht naar een werkbaar alternatief en locatie. Het college 
is van mening dat de gemeente een uiterste inspanning heeft verricht, 
zoals verzocht in de motie. Helaas moeten wij constateren dat er 
binnen de gemeentegrenzen geen geschikt alternatief beschikbaar is 
dat voldoet aan de ruimtelijke en evenredige financiële 
randvoorwaarden van de gemeente én DNSV Goed Af.

Vraag 12. En hoe verhoudt de oorspronkelijke toezegging voor een vervangende 
locatie te vinden zich tot het afbreken van de zoektocht naar een 
(passende) oplossing?

Antwoord U heeft het college verzocht om DNSV Goed Af actief te 
ondersteunen/faciliteren bij het vinden van een nieuwe locatie op het 
eiland van Dordrecht. De gemeente heeft het bestuur van DNSV Goed 
Af vanaf 2018, maar ook daarvoor, uitgebreid en intensief ondersteund 
in de zoektocht naar een alternatieve locatie. Sinds 1996 is bij de 
vereniging bekend dat zij gebruik mogen maken van het terrein, maar 
uiteindelijk plaats moeten maken bij een herontwikkeling. 
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Helaas moeten wij constateren dat er binnen de gemeentegrenzen 
geen geschikt alternatief beschikbaar is dat voldoet aan de ruimtelijke 
en evenredige financiële randvoorwaarden van de gemeente én DNSV 
Goed Af.

Vraag 13. In de Drechtsteden zijn veelal meer gronden beschikbaar. Welke opties 
zouden er in de regio eventueel nog liggen om een (passende) 
oplossing te vinden? Dit in het licht van de regionale samenwerking en 
de regionale woonvisie.

Antwoord Er is niet buiten de gemeentegrenzen gezocht naar een alternatief.
Dit is wel besproken met de vereniging, maar zij gaven aan niet buiten 
Dordrecht te willen vestigen, en dus ook niet in de regio naar een 
locatie te willen zoeken. Het college heeft de motie om binnen de 
gemeentegrenzen naar een alternatief te zoeken uitgevoerd

Vraag 14. Als het college geen opties ziet in de regio voor verplaatsing van 
Goed Af, waarom is dit?

Antwoord U heeft het college verzocht om DNSV Goed Af actief te 
ondersteunen/faciliteren bij het vinden van een nieuwe locatie op het 
eiland van Dordrecht. Dat sluit ook aan bij de wens van de vereniging 
om een nieuwe locatie te vinden binnen de gemeentegrenzen en niet 
daarbuiten.

Vraag 15. En waarom kan Goed Af niet blijven zitten als toch niet het gehele 
terrein geschikt is voor woningbouw in verband met veiligheidseisen?

Antwoord De vereniging mag tot 1 januari 2026 van het terrein gebruik maken. 
Daarna zullen zij plaats moeten maken voor de gebiedsontwikkeling. In 
het bestemmingsplan is een aandachtsgebied opgenomen voor deze 
locatie. Dat betekend dat voor de nieuwe woningen in deze zone 
specifieke bouwvoorschriften gelden. Dit sluit woningbouw dus niet uit. 
De ruimte die nog resteert is niet groot genoeg en voldoet ook niet aan 
de veiligheidseisen voor het plaatsen van de vereniging.

Vraag 16. Ook de stadlandbouwkas dreigt tegen hetzelfde probleem aan te gaan 
lopen als Goed Af. Daarom dezelfde vragen: welke opties m.b.t. 
verplaatsing zijn onderzocht? Graag ook nadere duiding waarom deze 
opties zijn onderzocht

Antwoord Door de voorgenomen ontwikkeling om het gebied te transformeren tot
bedrijventerrein is de Stichting 'de Oude Beer' in de gelegenheid 
gesteld om zich tijdelijk aan de Rijksstraatweg 108 te vestigen. Uiterlijk 
op 1 januari 2025 dient de stadslandbouwkas de locatie te verlaten. 
Het is de wens van de Stichting om te verhuizen en zich te vestigen op 
een nieuwe locatie. De gemeente faciliteert door mee te denken over 
hoe zij dit proces als initiatiefnemer kunnen doorlopen en door mee te 
denken over locaties waar ze naartoe kunnen verhuizen. De bal ligt nu 
bij de Stichting om te komen met een business case waarin 
maatschappelijk toegevoegde waarde, synergie en samenwerking met 
andere partijen en het duurzaam gezond opereren tot uiting komt. Voor
het verkrijgen van financiën is de Stichting zelf aan zet. Op basis van 
een scherp programma van eisen kunnen locaties die in beeld zijn 
nader worden onderzocht. Dit programma van eisen ligt er echter nog 
niet

Pagina 5/6



Datum 12 september 2023
Ons kenmerk 2023-0132639

Vraag 17. Welke locaties zouden mogelijk kansrijker zijn geweest om er 
gezamenlijk uit te komen?

Antwoord Niet van toepassing op dit moment voor de stadslandbouwkas.

Vraag 18. En waarom zijn de potentieel andere locaties afgevallen?
Antwoord Niet van toepassing op dit moment voor de stadslandbouwkas

Vraag 19. Een aantal jaren terug was er voor wat betreft de Stadslandbouwkas 
een 'serieuze' optie bij Yuverta, in combinatie met een leerprogramma. 
Wat is hier de stand van zaken van?

Antwoord Deze optie is momenteel niet in beeld. Het college is niet op de hoogte 
van deze 'serieuze' optie. In 2023 heeft Yuverta een verbouwing 
ondergaan. Integraal met de vernieuwbouw van het schoolgebouw 
wordt het Yuverta park ontworpen. Dit park verbindt het vmbo met het 
mbo-gebouw en faciliteert het buitenonderwijs met verschillende show-
en kweektuinen, een waterfilter, dierenverblijven en kassen. In deze 
ontwikkeling was er geen ruimte meer voor de stadslandbouwkas.

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Het college van Burgemeester en Wethouders

C.H.W.M. Post A.W. Kolff
secretaris burgemeester
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